
Lekcia: Ž 51                                                                                                                Kázeň: Jn 8, 1-11

Bratia a sestry,

môže sa v mene náboženstva konať násilie? Môžeme k viere niekoho nútiť? Je správne

trestať človeka, ktorý sa previnil voči náboženským predpisom? Prečítaný text z Evanjelia podľa

Jána nás vedie k tomu, aby sme odpovedali jednoznačným NIE. Ježiš nám ide príkladom. Podľa

Jeho vzoru máme aj my šíriť v tomto svete evanjelium. 

Ježiš  vyučoval.  Zvestoval  Božie  slovo.  Hovoril  každému,  kto  bol  ochotný počúvať.  Na

tomto mieste nie je uvedené, o čom hovoril. Z iných jeho kázní vieme, že Ježišovo učenie bolo

prísne. Mnohí ľudia to odmietli.  Nedá sa to zniesť! Dokonca aj niektorí učeníci Ježiša opustili.

Ježišovo učenie  bolo  radikálne,  ale  pre  srdce  jednotlivca.  Božím slovom máme v  prvom rade

premieňať vlastný život. Nemáme prstom ukazovať na druhých ľudí. Možno sa nám stáva, keď

počúvame Božie slovo, že si hneď predstavíme, na koho iného by sa hodilo. Možno sme prísnejší

na iných, ale nie na seba.  Podľa seba súdim teba.  Toto príslovie nás často vedie k zahanbeniu.

Zisťujeme, že na druhých nám vadí to, v čom aj my zlyhávame. Ježiš nás na inom mieste vyzýva,

aby sme nehľadali  triesku v oku druhého, ale  vybrali  brvno z vlastného oka.  (Mt 7,  5) Božím

slovom sa máme nechať formovať, a potom z Božej milosti a moci ho šíriť ďalej. 

Keď Ježiš vyučoval v chráme, prišiel si ho vypočuť všetok ľud. Nie je to ojedinelá zmienka

o tom, že za Ježišom prichádzali davy. Zdá sa, že tam boli úplne všetci. Nie je to pravda. Chýbali

tam farizeji. Kým Ježiš vyučoval, oni sa správali ako nejaká morálna polícia. Žena – nedozvedáme

sa  jej  meno  –  porušila  siedme  prikázanie.  Prikázanie  Nescudzoložíš! sa  nachádza  medzi

prikázaniami Nezabiješ! a Nepokradneš!. Kým posledné dve zmienené prikázania sú sankcionované

aj svetskou vládou, siedme prikázanie je na tom inak. Nevera sa pokladá za morálne zlyhanie. Nič

to nemení na tom, že je to hriech. Dopustil sa ho aj slávny kráľ Dávid. V 1. liste do Korintu je

napísané,  že  ľudské  telo  je  chrámom  Ducha  Svätého.  Žiaden  hriech  netreba  zľahčovať  alebo

ospravedlňovať, ale ani netreba vynášať definitívne súdy.

Na svete nie je taký človek, ktorý by bol bez hriechu. Biblické učenie je jednoznačné v tom,

že človek je hriešny. Urobme si taký rýchly prierez Bibliou. Boh dopustil potopu, pretože skazenosť

ľudí bola veľká. Po potope sa situácia nezmenila. Keď sa presunieme k praotcom, čítame o podvode

Jákoba.  Pred  kráľmi  bolo  obdobie  sudcov.  Samson  nebol  vôbec  vzorom ctnosti  a  poslušnosti.

Okrem spomenutého kráľa Dávida,  mnohí  králi,  už či  v  judskom alebo izraelskom kráľovstve,
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nepočúvali  Hospodina.  Napomínali  ich proroci.  Prorok Jeremiáš napísal:  Srdce je klamlivé nad

všetko a zradné je - kto sa v ňom vyzná? (17, 9) Aj v múdroslovných knihách, ktoré sú umiestnené v

strede Starého zákona, sa píše o ľudských hriechoch. Žalmista uvádza:  Hľa, v neprávosti som sa

zrodil a v hriechu počala ma moja matka. (51, 7) Okrem konkrétnych hriechov máme aj hriešnu

prirodzenosť. V evanjeliách sa píše o slabostiach a zlyhaniach Petra. To sú len niektoré príklady. V

kresťanskom učení sa kladie dôraz na to, aby sme si priznali, že sme hriešni. V našom katechizme je

napísané, že máme poznať tri veci. Prvá je tá, aký veľký je náš hriech a naša bieda. Aj Ježišov

výrok napomína k tomu, aby sme uznali, že nie sme bez hriechu.  Kto je z vás bez hriechu, nech

prvý  hodí  do  nej  kameňom. (7.  v.)  Nikto  kameň  nehodil.  Keď  chceme  niekoho  posudzovať,

zamyslime sa najprv nad sebou. 

Medzi  konaním farizejov  a  Ježiša  je  veľký  rozdiel.  Farizeji  rozprávali  o  žene.  Ježiš  sa

rozprával  so  ženou.  Farizeji  ženu  verejne  ponížili.  Ježiš  ju  neponížil  ani  v  súkromí.  Každý je

hriešny,  ale  to  neznamená,  že  všetky  hriechy  sú  rovnako  zjavné.  Zjavné  zlyhania  sa  stávajú

predmetom ohovárania a posudzovania. Je ťažké prísť za niekym osobne a v láske ho napomenúť.

Ježiš nás vedie k tomu, aby sme sa navzájom napomínali. Povedal:  Keby sa prehrešil tvoj brat,

choď za ním a napomeň ho medzi štyrmi očami. Ak ťa poslúchne, získal si svojho brata.  (Mt 18, 15)

Prvý krok pri napomínaní sa má udiať v súkromí. A aj to len vtedy, ak sa jedná o brata, teda ak je to

človek, s ktorým nás spája viera. Zároveň Ježiš hovorí o konkrétnom previnení, ktoré sa nás dotýka.

Aké jednoduché je pohoršovať sa nad zlyhaním niekoho, kto nám nie je blízky alebo je možno

naším nepriateľom. Ohováranie je vtedy spojené so škodoradosťou. Každý človek si zaslúži úctu.

Výsledok napomínania v láske je náprava, a nie poníženie.  

Farizeji  by  ženu  najradšej  zniesli  zo  sveta.  Ešte  predtým  z  osoby  urobili  objekt.

Cudzoložstva sa stále dopúšťajú dvaja. Keď by im ozaj išlo o dodržanie zákona, prečo nepriviedli aj

ženinho „spolucudzoložníka“? Nehovoriac ani o tom, že sa vôbec nezaujímali o ženinho manžela,

ktorý bol zradený. Farizeji sledovali iba svoj zákerný cieľ. Ženu využili na to, aby mohli Ježiša

obžalovať. Na začiatku Biblie je napísané, že človek je stvorený na Boží obraz. Boh dáva hodnotu

každému človeku.  Aj  tomu,  kto  sa  správa  „pod obraz  Boží“.  V dejinách by sme našli  viaceré

príklady toho, k akým hrozným činom viedlo to, keď sa na človeka nehľadelo ako na človeka. Ježiš

sa so ženou porozprával. Neodsúdil ju, ale ani neprehliadol jej hriech. Ježiš ju vedie k životu podľa

Božej vôle. Choď a odteraz viac nehreš. (11. v.)

Farizeji vytvorili pre tú ženu absurdnú, hnusnú a beznádejnú situáciu. Dopustila sa hriechu,
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a tak si zaslúži odsúdenie a smrť. My ľudia vieme bezvýchodiskové situácie spôsobiť, ale nevieme

vytvoriť záchranu. V Ježišovi prišla na svet pravda s láskou, spravodlivosť s milosrdenstvom. So

svojimi hriechmi môžeme prísť pred Boha a v modlitbe ich smieme vyznávať. Aj keby sme padli na

úplné dno,  smieme vstať  a  kráčať  ďalej.  Nie preto,  že  by sme boli  lepší,  ale  z  Božej  milosti.

Nezamieňajme  si  horlivosť  za  vieru  s  ohováraním  a  posudzovaním.  Skúmajme  svoje  životy.

Odovzdávajme iným evanjelium. Súd nad hriechmi prenechajme svätému Bohu, ktorý jediný môže

súdiť. Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Evanjeliu podľa Matúša v 7. k.: 

„Nesúďte, aby ste neboli súdení.“

Milosť nášho Pána Ježiša Krista,  láska  Božia a  účastenstvo Ducha Svätého so všetkými  vami.

Amen.
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